
 

 

 

 

Beretning fra infrastruktur og erhverv 2024  

Referat af høringssvar til klimatilpasningsplan 2024-2030 

Harlev Fællesråd har indsendt et høringssvar til Aarhus Kommunes klimatilpasningsplan 
2024-2030. Overordnet set er rådet positivt over for planen og de 12 indsatsområder, men 
fremhæver følgende bemærkninger: 

1. Rekreative og faunavenlige tiltag 

• Der bør indtænkes strukturelle og systematiske løsninger, der kombinerer klimatilpasning 
med rekreative og sundhedsfremmende initiativer. 

• Forslag om at etablere stier omkring regnvandsbassiner samt beplantning med 
hjemmehørende urter, buske og træer for at fremme biodiversitet. 

• Vægt på, at rekreativ værdi prioriteres højere i bynære områder. 

2. Økonomisk sikring af rekreative tiltag 

• Ønsker sikkerhed for midler til både etablering, drift og vedligeholdelse af rekreative 
områder. 

• Konkret udfordring i Maden i Lyngbygård Ådal, hvor stigende grundvand allerede skaber 
problemer for de eksisterende rekreative stier. 

• Hvis området også anvendes til yderligere vandopmagasinering, risikerer det at blive 
utilgængeligt i flere måneder om året. 

• Der skal derfor sikres finansiering til vedligehold, så området forbliver tilgængeligt hele året. 

 

Harlev Fællesråd tilbyder at uddybe deres kommentarer yderligere og håber, at deres forslag 
kan indarbejdes i den endelige plan. 

 

Referat af høringssvar til Støjhandlingsplan 2024 

Harlev Fællesråd har afgivet høringssvar til Aarhus Kommunes Støjhandlingsplan 2024. Rådet 
understreger behovet for en helhedsorienteret indsats mod stigende trafikstøj i Harlev, Gl. 
Harlev, Tåstrup, Lillering, Framlev og Labing, primært fra Silkeborgmotorvejen og Stillingvejen. 

Harlev 17. marts 2025 



 

 

Hovedpunkter i høringssvaret: 

1. Manglende eUekt af tidligere henvendelser 

• Harlev Fællesråd har i flere år påpeget støjproblemerne over for Aarhus Kommune og 
Vejdirektoratet uden resultat. 

• Teknik & Miljø i Aarhus Kommune bør tage en mere aktiv rolle i at finde løsninger. 

2. Løsninger for Stillingvejen og erhvervsområdet ved Framlev/Hørslev 

• Stærk bekymring for støj og trafikbelastning fra planlagt erhvervsområde. 

• Forslag om at sløjfe Stillingvejen eller begrænse lastbiltrafik. 

• Støtte til en ny tilkørsel til Silkeborgmotorvejen ved Skovby øst for at aflaste Stillingvejen. 

3. Støjproblemer fra Silkeborgmotorvejen 

• Den lovede støjskærm ved Lillering er aldrig blevet etableret, selvom trafikmængden er 
fordoblet. 

• Ønske om at Aarhus Kommune aktivt arbejder for støjdæmpning i samarbejde med 
Vejdirektoratet. 

4. Genvejen og trafikafvikling 

• Den nuværende afslutning af Genvejen skaber unødig trafik gennem Gl. Harlev. 

• Behov for en løsning, der mindsker belastningen i området. 

5. Forslag til støjreduktion 

• Prioritering af kollektiv transport og cykelstier. 

• Hastighedsnedsættelser på Silkeborgmotorvejen og Stillingvejen. 

• Støjafskærmning af boliger langs de mest belastede strækninger. 

 

Harlev Fællesråd opfordrer til, at kommunen tager problemet alvorligt og går forrest i dialogen 
med relevante myndigheder for at sikre en bæredygtig løsning. 

 


